
 

Αθήνα, 13 Οκτωβρίου 2020 

Ερώτηση 

Προς τον κ. Υπουργό Υγείας 

Θέμα : Αδιαφανής, επιλεκτική και εις βάρος του δημοσίου συμφέροντος 

«σύμπραξη» νοσοκομείων του ΕΣΥ με ιδιωτικά διαγνωστικά κέντρα της 

Θεσσαλονίκης 

Είχαμε από την αρχή της υγειονομικής κρίσης επισημάνει ότι απαιτείται α) 

διαφάνεια και έλεγχος από διακομματική Επιτροπή της Βουλής όλων των έκτακτων 

δαπανών, προμηθειών και προσλήψεων που θα γίνουν στη διάρκεια της πανδημίας 

και β) κεντρικός σχεδιασμός και έλεγχος από το Υπουργείο Υγείας του 

εργαστηριακού ελέγχου για τη νόσο covid-19, με ενιαία κριτήρια διενέργειας των 

μοριακών τεστ στο Δημόσιο και στον Ιδιωτικό τομέα, με συνταγογράφηση και 

αποζημίωση τους από τον ΕΟΠΥΥ και με διαφανείς διαδικασίες συνεργασίας του 

ΕΣΥ και του ΕΟΔΥ με ιδιωτικά εργαστήρια.  

Η κυβέρνηση αγνόησε τις προτάσεις αυτές και επέτρεψε όχι μόνο την προκλητική 

εύνοια συγκεκριμένων επιχειρηματιών υγείας στο όνομα της κάλυψης επειγουσών 

αναγκών, αλλά και την δυσβάστακτη οικονομική επιβάρυνση των πολιτών για τα 

μοριακά τεστ που αναγκάζονται να κάνουν στον ιδιωτικό τομέα. Μετά τη 

σκανδαλώδη ανάθεση σε ένα διαγνωστικό κέντρο της Αθήνας να διενεργούν 

εξετάσεις των νοσοκομείων της 1ης ΥΠΕ την περίοδο που είχε ανασταλεί η 

λειτουργία του Εργαστηρίου του ΕΚΕΑ (Εθνικού Κέντρου Αιμοδοσίας), 

αποκαλύπτεται πλέον ότι με αποφάσεις των Διοικητών αρκετών νοσοκομείων της 

3ης και 4ης ΥΠΕ αποστέλλονται εδώ και μήνες δείγματα ασθενών από τα νοσοκομεία 

της περιοχής σε συγκεκριμένα ιδιωτικά κέντρα τα Θεσσαλονίκης, χωρίς να 

προηγηθεί καμιά διαδικασία επιλογής. Είναι μια πρακτική που ξεπερνά κάθε όριο 

θρασύτητας, αφού αποφασίζεται να διατεθεί δημόσιο χρήμα σε ιδιωτικά 

συμφέροντα, χωρίς να εξαντληθεί η «παραγωγικότητα» των δημόσιων 

εργαστηρίων, χωρίς διαφάνεια, χωρίς ανοικτή πρόσκληση ενδιαφέροντος, χωρίς 

κριτήρια, χωρίς διαπραγμάτευση τιμής/τεστ, χωρίς ισότιμη μεταχείριση των 

πιστοποιημένων ιδιωτικών εργαστηρίων.  

 

Επειδή η ευχερής, δωρεάν και αξιόπιστη διενέργεια μοριακών τεστ για covid-19 

είναι κρίσιμος όρος έγκαιρης ανίχνευσης κρουσμάτων και προστασίας της Δημόσιας 

Υγείας  

Επειδή η ζήτηση διαγνωστικών ελέγχων για αποκλεισμό covid-19 αναμένεται να 

αυξηθεί στο επόμενο διάστημα λόγω των εποχικών αναπνευστικών λοιμώξεων  

Επειδή είναι προφανές ότι στο πεδίο του εργαστηριακού ελέγχου δεν έχουμε να 

κάνουμε απλώς με διαχειριστική ανεπάρκεια της κυβέρνησης αλλά κυρίως με 
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πολιτική επιλογή αξιοποίησης της πανδημίας ως ευκαιρίας για μία αδιαφανή, 

επιλεκτική και κερδοσκοπική Σύμπραξη Δημόσιου και Ιδιωτικού Τομέα( ΣΔΙΤ) στο 

χώρο της διάγνωσης  

Επειδή από τη σκανδαλώδη συνεργασία των νοσοκομείων της 3ης και 4ης ΥΠΕ με 

δύο συγκεκριμένα διαγνωστικά κέντρα της Θεσσαλονίκης πλήττεται βάναυσα κάθε 

αρχή διαφάνειας, αμεροληψίας και προάσπισης του δημοσίου συμφέροντος.  

Επειδή η «συνεργασία» αυτή δημιουργεί μείζον ηθικό και πολιτικό ζήτημα για το 

Υπουργείο Υγείας και την κυβέρνηση. 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Με ποια πολιτική ή υπηρεσιακή εντολή και με ποια διαδικασία 

αποφασίστηκε η αποστολή δειγμάτων για μοριακό έλεγχο covid-19 

από νοσοκομεία αρμοδιότητας της 3ης και 4ης ΥΠΕ στα συγκεκριμένα 

ιδιωτικά εργαστήρια;  

2. Αναζητήθηκε και αν ναι αξιοποιήθηκε πλήρως, η δυνατότητα 

συνεργασίας του ΕΣΥ με Δημόσια Εργαστήρια της περιοχής (πχ 

ΕΚΕΤΑ), που διαθέτουν ειδική τεχνογνωσία και αυξημένη δυναμικότητα 

δειγμάτων/ημέρα;  

3. Προηγήθηκε ανοικτή πρόσκληση ενδιαφέροντος με συγκεκριμένες 

προδιαγραφές αξιοπιστίας, εμπειρίας και ποιότητας για την επιλογή 

των διαγνωστικών κέντρων που συνεργάζονται με τα εν λόγω 

νοσοκομεία;  

4. Προτίθεται να ακυρώσει τη συνεργασία αυτή και να προχωρήσει σε νέα 

διαδικασία επιλογής συμβαλλομένων με το ΕΣΥ ιδιωτικών 

εργαστηρίων με όρους δημοσίου συμφέροντος ;  

5. Υπάρχει σχεδιασμός για την ενίσχυση των δημόσιων εργαστηρίων και 

την αποζημίωση από τον ΕΟΠΥΥ των μοριακών τεστ που 

διενεργούνται σε ιδιωτικά εργαστήρια κατόπιν ιατρικής εντολής και 

συνταγογράφησης;  

6. Θα αποδεχθεί, έστω και τώρα, την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για 

Διακομματική Επιτροπή της Βουλής που θα ελέγξει όλες τις δαπάνες, 

προμήθειες, προσλήψεις και αναθέσεις έργων σε ιδιώτες, έχουν 

πραγματοποιηθεί στη διάρκεια της πανδημίας ;  

Ο Ερωτών Βουλευτής 

Ξανθός Ανδρέας 

Αβραμάκης Λευτέρης 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

Αμανατίδης Γιάννης 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία 

Αυγέρη Δώρα 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βερναρδάκης Χριστόφορος 



Βέττα Καλλιόπη  

Γιαννούλης Χρήστος  

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ζουράρης Κωνσταντίνος 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Καλαματιανός Διονύσιος 

Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Μουζάλας Γιάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιώτα 

 Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Γιάννης  

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Ελισσάβετ 

Τελιγιορίδου Ολυμπία 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τζούφη Μερόπη 



Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χατζηγιαννάκης Μίλτος  

Χρηστίδου Ραλλία  

 




